
Adjektiivin vertailu 

 

Positiivi: 

Kun verrataan kahta samantasoista asiaa keskenään, käytetään 

positiivia, eli adjektiivin perusmuotoa: 

Deutsch ist (eben)so toll wie Schwedisch. 

Ich bin (eben)so alt wie du. 

Du bist (eben)so gut wie ich. 

 

Yhtä - kuin = so – wie / ebenso – wie 

 

Komparatiivi: 

Kun verrataan kahta eritasoista asiaa keskenään, käytetään 

positiivia, käytetään komparatiivia: 

 

Deutsch ist toller als Schwedisch. 

Ich bin älter als du. 

Du bist besser als ich. 

 

Komparatiivissa adjektiivi saa päätteen -er. Monet (etenkin) lyhyet 

adjektiivit saavat lisäksi pisteet vokaalin päälle: 

Alt - älter 

Kalt -kälter 

Groß - größer 

 

Ja joidenkin adjektiivien vartalossa tapahtuu muutoksia: 



Hoch - höher 

Gut – besser 

Gern – lieber – am liebsten 

Viel – mehr – am meisten 

 

Komparatiivissa kuin-sanana on “als” 

 

 

Superlatiivi: 

Kun jokin on kivoin, vanhin tai paras, käytetään superlatiivia. 

Superlatiivin muoto riippuu siitä, onko se lauseessa predikatiivina vai 

attribuuttina. 

 

 

Superlatiivi on predikatiivina: 

 

Deutsch ist am tollsten. 

Ich bin am ältesten. 

Du bist am besten. 

 

Kun superlatiivi on predikatiivina, se muodostetaan 

Am + adjektiivi + -sten 

(huomaa kuitenkin poikkeuksellisesti taipuvat adjektiivit) 

 

Superlatiivi attribuuttina (eli ennen substantiivia): 



 

 

Das tollste Tier ist der Hund. 

Ich habe mit dem ältesten Jungen getanzt. 

Kassu ist die beste Katze in der Welt. 

Das Auto des jüngsten Schülers ist kaputt gegangen. 

Die ärmsten Leute wohnen in Südsudan. 

Die Noten der fleißigsten Schüler waren sehr gut. 

 

Tällöin superlatiivin edessä on aina määräinen artikkeli ja se saa 

-(e)ste / -(e)sten -päätteen riippuen siitä, mistä suvusta, luvusta tai 

sijamuodosta on kyse, sillä superlatiivi taipuu adjektiivin heikon 

taivutuksen mukaisesti 

 

 

Achtung! 

Myös komparatiiva pitää taivuttaa adjektiivin taivutuksen 

periaatteiden mukaan, jos se sijaitsee substantiivin edessä: 

 

Ich nehme den größeren Kaffee, bitte. 

Die älteren Leute respektieren die jüngeren Menschen nicht. 

Ich mag etwas ältere Männer lieber. 


